
 

 ۵ شهر خوزستان 
در وضعیت قرمز آلودگی هوا 

۵ شهر خوزستان دیروز یکشنبه در وضعیت آلوده و قرمز 
آلودگی هوا قرار گرفتند. 

گزارش ایلنا از خوزستان و براساس اعلام سامانه  به 
، در ۲۴ ساعت گذشته منتهی  پایش کیفی هوای کشور
به ساعت ۹ صبح دیروز یکشنبه ۲۱ مرداد ۱۴۰۳ براساس 
اندازه گیری ذرات معلق با اندازه ۲.۵ میکرون، وضعیت هوا 
در ایستگاه های استانداری خوزستان و حفاری در اهواز 
با شاخص ۱۵۲، شوشتر ۱۵۱، ماهشهر ۱۵۲، هندیجان ۱۵۸ 
و هویزه ۱۶۸ میکروگرم بر مترمکعب در وضعیت ناسالم و 
قرمز قرار دارد.  طبق این گزارش، وضعیت هوا در امیدیه 
۱۲۹، اندیمشک ۱۴۳، ایستگاه های اداره کل محیط زیست 
و پست برق شماره سه در اهواز به ترتیب ۱۴۷ و ۱۴۵ در 
وضعیت ناسالم برای گروه های حساس و هوای شهر های 
 ، رامهرمز  ، رامشیر دزفول،  حمیدیه،  بهبهان،  آبادان، 
شادگان و شوش به علت نبود آلودگی، قابل قبول اعلام شد 

ک گزارش نشده است.  و هوای هیچ شهری سالم و پا

 افزایش تردد زائران اربعین حسینی 
از مرز های خوزستان

مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای خوزستان 
از تردد ۳۵۴ هزار و ۴۵۲ زائر اربعین حسینی از پایانه های 
مرزی استان از ابتدای ماه صفر تا بیستم مرداد خبر داد.  
محمد جولانژاد با اشاره به تردد زائران اربعین حسینی از 
پایانه های مرزی چزابه از تاریخ ۱۶ تا ۲۰ مرداد امسال گفت: 
در این بازه زمانی ۶ هزار و ۴۵۳ نفر از پایانه مرزی چزابه ورود 
ج شدند.   کرده و ۱۶ هزارو ۳۵۱ نفر ایرانی از این پایانه خار
وی با اشاره به تردد ۲۷ هزار و ۹۷۵ نفر از پایانه مرزی چذابه 
افزود: دراین مدت ورود ۲ هزار و ۲۲۶ نفر و خروج ۲ هزارو 
۹۴۵ نفر خارجی از این پایانه ثبت شده است.  جولانژاد با 
اشاره به تردد زائران اربعین حسینی از پایانه های مرزی 
شلمچه در این مدت ادامه داد: ۲۷ هزار و ۸۸۲ نفر از مرز 
شلمچه ورود کرده و ۲۷۵ هزار و ۷۵۸ نفر ایرانی از طریق این 
مرز خارج شدند.  مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای 
خوزستان با بیان اینکه در این مدت ۳۲۶ هزارو ۴۷۷ نفر از 
مرز شلمچه تردد کردند، گفت: در این مدت ورود ۹ هزار و 
۴۰۵ نفر و خروج ۱۳ هزار و ۴۳۲ نفر خارجی از این پایانه به 
ثبت رسیده است.  وی با اشاره به ثبت تردد زائران اربعین 
حسینی در روز ۲۰ مرداد اضافه کرد: تردد ۲۴۳ هزار و ۲۲۶ 
نفر از ۲ پایانه مرزی خوزستان ثبت شده است.  مرز های 
شلمچه و چزابه در غرب خوزستان ۲ گذرگاه مهم تردد 

زائران اربعین هستند. 

 راه های همچنان 
ناهموار سیستان و بلوچستان 

و   سیستان  روزهای  این  درجه   ۴۰ بالای  گرمای  در 
بلوچستان و در پی خشکسالی های متعدد، باران این 
رحمت الهی شامل حال مردم برخی از مناطق این استان 
پهناور شده، اما چه سود که کم برخورداری و عدم دسترسی 
به راه های اصولی و نبود زیرساخت های لازم همیشه باران 
را به حصاری برای مردم روستایی این منطقه تبدیل کرده 
که با هر بارندگی شدید در بن بست قرار می گیرند. به گزارش 
ایلنا، با جاری شدن سیل در مناطق روستایی و دور دست 
سیستان و بلوچستان مردم نه آنتن و نه اینترنت دارند و 
نمی توانند تصویر واقعی رهاورد باران را به چشم مسئولان 
که  منصبان  صاحب  صحبت  برخلاف  بگویند  و  بِکِشند 
می گویند هیچ راهی مسدود نیست اما راه های زیادی 
مسدود است. هر بار که باران می آید و پای صحبت های 
از  مردم روستایی استان به ویژه بلوچستان می نشینم 
مسدودی راه های شان می گویند، راه هایی که پس از چند 
ساعت خبر بازگشایی آن شنیده می شود اما سنگلاخ ها و 
کی و ناهموار بر  آسیب هایی که سیل در این جاده های خا

جای می گذارد را کسی نمی نبیند. 

مشکلات سهامداران
بانک  سهامداران  حال  به  فکری  نهادی  هیچ  چرا 
که این بانک یک  پارسیان نمی کند، چند سالی است 
گر ناترازی دارد  ریال سود به سهامدارانش نداده است. ا
و مشکل ساختاری و مالی دارد، به نظرم دلیلش عدم 
توانایی و کارایی مدیران این بانک است. نهادهای نظارتی 
باید ترتیبی اتخاذ کنند تا مدیران این بانک را تغییر دهند 

شاید فرجی شد. 
جمعی از سهامداران از تهران

سهام عدالت
سود سهام عدالت سال قبل با کم و کاستی پرداخت شده 
است. سهام فوتی ها هم که قبل از سال جدید ثبت نام شده 
است هنوز سودی واریز نشده است. از مسئولان تقاضا 

داریم که به این موضوع رسیدگی کنند. 
بخشی از رضوانشهر

ناصرخسرو
خیابان  در  را  قیمت  گران  داروهای  اقسام  و  انواع 
کان به راحتی می توان تهیه کرد. چون برخی  ناصرخسرو کما
از فروشندگان، داروهای تاریخ گذشته و از همه مهم تر برخی 
از داروها را که باید در سرما نگهداری شود، خارج از یخچال 
نگهداری و به مردم عرضه می کنند، لازم است مسئولان 

ذی ربط با جدیت این موضوع را پیگیری کنند. 
یک شهروند از تهران

آرمان ملی: خردادماه بود که شماری از دوستداران و فعالان 
میراث فرهنگی در نامه ای به مسئولان و نمایندگان شهر 
اصفهان، خواستار میانداری و اقدام عاجل جهت جلوگیری از 
تخریب شبستان مسجد تاریخی »کازرونی« شدند. اتفاقی که 
در همین یکی دو روز اخیر و در حالی که دولت جدید مشغول 
معرفی وزرای جدید ازجمله وزیر میراث فرهنگی به مجلس 
است، رخ داد؛ جمعه ۱۹ مرداد در حالی که خبر رسید، عملیات 
تخریب شبستان داخلی مسجد تاریخی کارزون اصفهان با 
مداخله به موقع فعالان محلی و کنشگران میراث فرهنگی 
متوقف شده، رسانه های داخلی تصاویری از این مسجد منتشر 
کردند نشان می داد بخش هایی از شبستان داخلی و ورودی آن 
فروریخته  است. ماجرا از این قرار بود که روز جمعه اهالی محل با 
شنیدن صدای تخریب ، میراث فرهنگی اصفهان را در جریان قرار 
دادند و یگان حفاظت به همراه شهرداری منطقه یک در محل 
حاضر و وارد مسجد شدند. خبرگزاری ایرنا به نقل از یک شاهد 
عینی، ادعا کرد که ۳۰ نفر از اهالی محل پشت در مسجد تجمع 
کردند اما درهای مسجد به روی اهالی باز نشد. هنگامی هم که 
یگان حفاظت میراث فرهنگی و شهرداری در محل حاضر شدند 

کاشی کاری محراب مسجد تخریب شده بود. 

   حیف بود این مسجد شاخص دوره معاصر را خراب کنند
نامش را بازسازی گذاشته اند آن هم برای مسجدی نسبتا 
معاصر اما با ارزش های تاریخی؛ سمیه ایمانیان، خبرنگار و فعال 
حوزه میراث فرهنگی داستان تخریب مسجد پهلوی »کازرونی« 
ح می دهد که »مربوط به دیروز و امروز  را اینطور برای ما شر
نیست بنایی تاریخی که در اواخر پهلوی اول و اوایل پهلوی 
کبر  دوم به همت خانواده کازرونی و با هنر دستان معمار علی أ
کازرونی احداث شد اما از دست کم سه سال قبل زمزمه های 
تخریب و نوسازی این مسجد با وجود همه کاشی کاری ها و 

تزیینات تاریخی اش مطرح شد.«
ح هایی که جسته و گریخته از  به گفته این خبرنگار در طر
همان ابتدا برای نوسازی مسجد به گوش مردم بومی محله 
عباس آباد اصفهان به گوش می رسید گویا هیات امنای مسجد 
قصد داشتند احتمالا با الگو قرار دادن هیات امنای مساجد 
تاریخی در تهران مانند مسجد »سلمان« »همت« و حتی 
»قندی« در پایتخت که به واسطه نبود مدیریت در میراث 
فرهنگی تهران فقط بخشی به نام مسجد و بقیه با کاربری 
زمین های تجاری نوسازی شدند این مسجد هم با کاربری 
پارکینگی سالن ورزشی و آمفی تئاتر تخریب و دوباره سازی شود. 
اما مالکان مسجد کازرونی که هنوز ورثه خاندان کازرونی هستند 
از روزهای ابتدایی این زمزمه ها اعلام کردند از این طرح اطلاع 
ندارند و احتمالا اعضای هیات امنا اصرار به این کار دارند همان 
سه ماه قبل هم میراث فرهنگی به رسانه های استان اصفهان 
اعلام کرده بود هیچ مجوزی برای تخریب و نوسازی این مسجد 

صادر نکرده است. 
ایمانیان می افزاید: مسجد کازرونی که امروزه درست روبه 
کلیسای حضرت لوقا، بیمارستان عیسی ابن مریم و  روی 
موزه ملی هنرهای اصفهان قرار دارد امروز به عنوان دوره گذار 
معماری و تاریخ در منطقه عباس آباد اصفهان معرفی می شود 
کم هم  بنایی تاریخی و ارزشمند که احتمالا خواب افزایش ترا
گر به واقعیت بپیوندد بخشی از  برایش دیده اند خوابی که ا
حافظه تاریخی اصفهان را به راحتی از بین می برد. از همان 
زمان هم دغدغه کارشناسان میراث تبدیل سرنوشت این 
بنای تاریخی به مساجد تاریخی مانند »روضاتی« در خیابان 
طالقانی اصفهان بود که مدتی قبل آنها را از دم تیغ تیز تخریب 
و توسعه گذراندند. اما در ماه های نخست امسال زمانی که بار 
دیگر این زمزمه ها مطرح شد این بار کارشناسان پیشکسوت 

میراث پا به میدان گذاشتند که مرتضی فرشته نژاد یکی از آنها 
بود که در روزهای پایانی خرداد به ایرنا گفته بود: به ما گفتند که 
می خواهند تغییراتی در مسجد کازرونی بدهند رفتیم و دیدیم 
که می خواهند بنا را از ریشه بکنند؛ او درباره نشانه های تاریخی 
این مسجد ارزشمند هم توضیح داده بود این مسجد نمونه 
معماری مسجد سازی در قرن اخیر است. هرچند که مقداری 
تغییراتی در مسجد داده شده اما می توان آن را مرمت کرد و 
تغییرات را به حالت اول برگرداند؛ در مسجد کازرونی معمار آنقدر 
مسلط بوده است که مثل معمار مسجد شیخ لطف ا... استاد 
محمدرضا اصفهانی، قبله را گردانده است بدون اینکه مشکل 
شرعی پیش بیاید و باید گفت معمار خیلی خوب بنا را طراحی 
کرده است؛ باید این معمار و مسجدی که نشانه اسلامیت و 
معنویت است گرامی داشته شود. حیف است که این مسجد 

شاخص دوره معاصر را خراب کنند. 
ایمانیان، توضیح می دهد که »از همان زمان هم میراث 
فرهنگی تلاش کرد ضعفش را در این زمینه جبران کند و اعلام 
گی ها مسجد قابلیت ثبت در  کرد به واسطه داشتن همین ویژ

فهرست آثار ملی کشور را دارد و آن را پیگیری می کند.«
علیرضا خواجویی مسئول ثبت و حریم اداره کل میراث 
گردشگری و صنایع دستی اصفهان در آن زمان  فرهنگی 
گفته بود: این مسجد سه شاخصه واجد ارزش را برای ثبت در 
فهرست آثار ملی دارد یکی تداوم معماری ارزشمند گذشته 
که نشان دهنده یکپارچگی تاثیر پذیری و  گذار از یک دوره 
تاریخی به دوره دیگر و مکمل مجموعه اسناد و مدارک یک دوره 
تاریخی است دوم اینکه مسجد کازرونی نزد اهالی مورد توجه و 
علاقه خاص بوده و خاطرات جمعی یک نسل را در خود حفظ 
کرده است و سوم اینکه معمار بنا از آخرین نسل معماران مبرز 
گردی  گذشته بوده که دانش معماری را به صورت استاد شا
فرا گرفته و خود به مرحله استادی رسیده  است. حالا و بعد 
از گذشت حدود سه ماه فعالان میراثی اصفهان گفته اند گویا 
هیات امنای اصفهان با چراغ سبز میراث فرهنگی اصفهان کار 
تخریب را شروع کرده اند و از صبح روز جمعه )۱۹( مرداد، مردم 
محله عباس آباد با در بسته مسجد کازرونی روبه رو شده اند و 
حتی به آنها اعلام شده که این مکان تا اطلاع ثانوی به دلیل 

تعمیرات تعطیل است. 
یکی از اهالی خیابان عباس آباد به خبرنگاران استانی گفته: 
»چند کارگر صبح وارد مسجد کازرونی شدند و صدای تخریب 
با هیلتی از داخل شبستان شنیده شد اما ما هیچ دسترسی 

به داخل مسجد نداشتیم با شنیده شدن صدای هیلتی و 
تخریب ها اهالی محل میراث فرهنگی اصفهان را در جریان این 
اقدامات قرار دادند و یگان حفاظت به همراه شهرداری منطقه 

یک در محل حاضر و وارد مسجد شدند. 

   تخریب خاطره جمعی یک شهر
یکی از اهالی محل درباره تخریب روز جمعه مسجد تاریخی 
اصفهان به خبرگزاری ایسنا گفته: »امروز ظهر وقتی به مسجد 
کی مواجه شدم و دیدم که کارگران  آمدم با صحنه خیلی دردنا
مشغول تخریب اند، محراب مسجد و سطح جلو دیواره های 
داخلی شبستان را هم خراب کرده بودند.« این کنشگر میراث 
ارزش معماری مسجد  فرهنگی ضمن یادآوری اهمیت و 
کازرونی، افزوده: »خراب کردن مسجدی که سابقه ۸۰ ساله دارد 
و خاطره جمعی این شهر است چیزی جز جنایت یا بدفهمی 
نیست.« او در ادامه تخریب بخش های زیادی از شبستان 
ازجمله کاشی ها، محراب و گچ بری ها را تایید کرده و گفت وقتی 
از آن ها پرسیدم چرا دارید مسجد را تخریب می کنید، گفتند 
، فرمانده یگان حفاظت  ما مجوز داریم.  از طرفی علی قربانپور
اداره کل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی استان 
اصفهان، در گفت وگو با ایسنا تایید کرده که تخریب کنندگان 
مجوز داشتند و این تخریب »فعلا« متوقف شده است.  او در 
پاسخ به این سوال که هیأت امنای مسجد کازرونی از چه نهادی 
مجوز تخریب داشته اند، گفت: »متاسفانه از میراث فرهنگی.« 
خبرگزاری ایرنا هم به نقل از شهرام امیری، سخنگوی میراث 
فرهنگی اصفهان، مدعی شد که هیات امنای مسجد کازرونی 
هیچ مجوزی از میراث فرهنگی نداشته اند.  ایرنا نوشت: درهای 
مسجد کازرونی صبح روز جمعه بسته و به اهالی محل اعلام شد 
که »این مکان تا اطلاع ثانوی به دلیل تعمیرات تعطیل است.« 
مسجد کازرونی یکی از معماری های معاصر اصفهان و متعلق به 
اوایل دهه ۳۰ شمسی است که کارشناسان پیشکسوت میراث 
فرهنگی تداوم معماری گذشته در کالبد این بنا را دلیل اهمیت 
آن می دانند. معماری دوره گذار و حفظ تداوم معماری گذشته 
در مسجد کازرونی، چرخش هنرمندانه شبستان این مسجد رو 
به قبله و همچنین کاشیکاری و خطاطی آن به خط نستعلیق 
گی ها  گی های بارز این اثر تاریخی است. تمامی این ویژ از ویژ
موجب شده است تا این اثر واجد ارزش تاریخی و ثبت در 
فهرست آثار ملی باشد. این مسجد در محله عباس آباد اصفهان 

کبر کازرونی ساخته شده است.  و به دست علی ا
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تخریب شبستان مسجد کازرونی اصفهان از نگاه مردم و خبرنگاران؛ 

تخریب میراث در بحبوحه انتخاب وزیر
   تخریب خاطره جمعی مردم یک شهر

 ثبت رکورد گرم ترین روز تهران 
در سال جاری

گفت:  مدیرکل هواشناسی استان تهران 
رکورد گرمای هوای امسال پایتخت با ۴۲ درجه 
سلسیوس طی ۱۷ و ۱۸ مردادماه به ثبت رسید. 
مازیار غلامی در گفت وگو با ایسنا افزود: پیش 
از این بیش ترین دمای تهران در سال جاری 
۴۱.۷ درجه سلسیوس بود که طی هفته اول 
مردادماه به ثبت رسید البته رکورد دمای 
کید  تهران ۴۳ درجه مردادماه است. وی تا
کرد: طی هفته جاری کاهش نسبی دمای هوا 
پیش بینی می شود البته هوا خنک نمی شود 
بلکه از شدت گرما کاسته می شود. مدیرکل 
هواشناسی استان تهران با بیان اینکه تابش 
اشعه فرابنفش همچنان بالاست، اظهارکرد: 
در این شرایط از ساعت ۱۰ تا ۱۶ از قرار گرفتن در 
تابش مستقیم خورشید به ویژه برای کودکان، 
سالمندان، بیماران قلبی – عروقی و ریوی 
خودداری شود. غلامی در پایان درباره وضعیت 
غلظت آلاینده ازن در هفته های پیش رو گفت: 
غلظت این آلاینده معمولا تا نیمه شهریورماه 
به تناوب افزایش می یابد ولی پس از آن به مرور 
که هم زاویه خورشید  کاهش پیدا می کند چرا

کی افزایش می یابد.  تغییر می کند و هم ابرنا

استفاده از تجهیزات آتش نشانی 
برای اقدامات عمرانی 

عضو شورای شهر تهران با اشاره به سقوط 
جرثقیل آتش نشانی در شب گذشته، گفت: 
آیا استفاده از تجهیزات آتش نشانی برای 
گزارش  اقدامات عمرانی صحیح است؟ به 
ایسنا، مهدی اقراریان در دویست و پنجاه و 
پنجمین جلسه علنی شورای اسلامی شهر 
تهران با اشاره به مدال آوری ورزشکاران کشور 
در المپیک گفت: باید از آقایان هادی ساعی و 
علیرضا دبیر دو همکار سابق شورا که هدایت 
دو فدراسیون را بر عهده دارند، تقدیر کرد. 
وی با اشاره به سقوط جرثقیل آتش نشانی 
در شب گذشته افزود: یکی از تجهیزات آتش 
نشانی به منظور جابه جایی ژنراتور در کنار 
ساختمان معاونت فنی و عمرانی به کار گرفته 
می شود که سقوط می کند. دو موضوع پیش 
می آید که آیا استفاده از تجهیزات آتش نشانی 
؟ و  برای اقدامات عمرانی صحیح است یا خیر
در مورد دوم امکانات و نیروهای انسانی است 
که باید برای عملیات استفاده شود، در چنین 
مواردی استفاده می شوند و آسیب می بینند.   

افزایش ۶0 درصدی جمع آوری 
و درمان معتادان متجاهر در 

دولت سیزدهم
کشور  اجتماعی  امور  سازمان  رئیس 
از افزایش ۶۰ درصدی جمع آوری و درمان 
معتادان متجاهر از دولت سیزدهم خبر داد. 
به گزارش ایسنا، محمد عباسی در پایان جلسه 
شورای اجتماعی کشور در جمع خبرنگاران 
و در تشریح مصوبات جلسه دیروز شورای 
اجتماعی کشور گفت: ۱۶۷مین جلسه شورای 
اجتماعی کشور با حضور وزیر کشور و اعضا 
تشکیل شد. جلسه ای که به عنوان آخرین 
جلسه این شورا در دولت سیزدهم قلمداد 
می شود. جلسات این شورا ظرف سه سال 
گذشته در تمام ماه ها برگزار شد و موضوعات 
مختلف در حوزه آسیب های اجتماعی مورد 
بحث و بررسی قرار گرفت.  وی افزود: انجام 
کیدات  دو تکلیف اساسی در حقیقت از تأ
مقام معظم رهبری به سازمان امور اجتماعی 
کشور بوده است که نخست تهیه برنامه جامع 
براساس سنجش و پایش های دقیق بوده که 
نتیجه آن امروز به اعضای شورای اجتماعی 

کشور اعلام شد. 

افزایش ۲.۵ برابری ظرفیت 
داروخانه 1۳ آبان 

رئیس مجموعه داروخانه های دانشکده 
از  داروسازی دانشگاه علوم پزشکی تهران 
افزایش ۲.۵ برابری ظرفیت داروخانه ۱۳ آبان 
خبر داد و خدمات ارایه شده در این مجموعه 
را تشریح کرد.  به گزارش ایسنا، محمود بیگلر 
دانشکده  داروخانه های  مجموعه  رئیس 
داروسازی دانشگاه علوم پزشکی تهران در 
مجموعه  جدید  بخش های  افتتاح  مراسم 
داروخانه های ۱۳ آبان با اشاره به افزایش 
دسترسی و عدالت در خدمات رسانی بیان 
کرد: ۱۳ آبان منشاء خدمات اثرگذار دارویی 
است و تنوع خدمات در این مجموعه در هر 
لحظه به ارباب رجوع ارائه می شود.  او ادامه 
داد: یکی از مشکلات در این داروخانه بار زیاد 
مراجعات بیماران بود چون داروخانه مامن 
بیماران در ارائه خدماتی است که نمی توانند 
داروهای مورد نیازشان را در سایر داروخانه ها 
پیدا کنند. به همین دلیل ظرفیت داروخانه 
تخصصی و فوق تخصصی ۲.۵ برابر افزایش 
یافت و زمان دارورسانی هم از ۳۹ تا ۳۵ دقیقه 
به ۸ دقیقه کاهش پیدا کرده است. بیگلر با 
بیان اینکه بجز خدمات دارورسانی، داروخانه 
یک محیط آموزشی هم هست، عنوان کرد: 
کنون یک فضای کاملا ملکی با استانداردهایی  ا
مختلف  حیطه های  در  را  خدمت  تنوع  که 
توسعه دهد در اختیار داریم. این ظرفیت در 
تربیت دانشجویانی که می خواهند وارد عرصه 

خدمات رسانی شوند کمک خواهد کرد. 

فرمانده فراجا با اشاره به موضوع کشف حجاب 
گفت: موضوع فقط کشف حجاب نیست، دشمنان 
برای حرکت به سمت برهنگی و عریانی و موضوعات 
گر  دیگر برنامه دارند. ما مجری قانون هستیم و ا
قانونی مشکل دارد باید قانون را اصلاح کنیم نه اینکه 
بر مجری قانون که مظلومانه اما مقتدرانه قانون را اجرا 

می کند، خرده بگیریم. 
به گزارش ایسنا، سردار احمدرضا رادان در نشست 
در  گذشته  روز  صبح  که  خبرنگاران  با  صمیمانه 
ستاد فراجا برگزار شد، با اشاره به دو موضوع رسانه و 
خبرنگار گفت: رسانه و خبرنگار هر دو با هم ارتباط 
گر رسانه ای باشد و خبرنگاری  مستقیمی دارند و ا

نباشد، رسانه بی تاثیر یا کم تاثیر است.  وی با بیان اینکه 
خبرنگاران انسان هایی با هوش و فهیم هستند، گفت: خبرنگار 
حسگرهای تیزی دارد و حقایق را زودتر از دیگران پیدا می کند. 
کاستی ها و نقصان را بهتر درک کرده و در نهایت خبری منتشر 
می کند که در دایره انصاف است. خبرنگار باید حمیت ملی 
داشته باشد و در نهایت انسان با فضیلتی است که جامعه اش 
را می فهمد و نسبت به آنها احساس تعهد دارد.  رادان با بیان 
اینکه خبرنگار نباید وجدان جمعی جامعه را دستخوش تلاطم 
و آشوب کند، گفت: برخی از موضوعات با هیجانی لحظه ای 
فدای حقیقت می شوند اما یک خبرنگار نباید چنین رویه ای 
داشته باشد و ملی فکر کند. من خوشحالم که در کشور ما 
از این دست خبرنگاران کم نداریم و در حوزه انتظامی همه 
خبرنگاران دارای این ویژگی هستند.  فرمانده فراجا ادامه داد: 
ما بیش از هر سازمانی درک می کنیم که رایحه دل انگیز قلم و... 
چقدر می تواند در تامین امنیت نقش داشته باشد و نقش 
مسئولانه یک خبرنگار چه تاثیری در تولید امنیت دارد.  رادان 
با اشاره به چالش هایی که ممکن است در هر سازمان وجود 
داشته باشد، گفت: حتما در سازمان عریضی مانند انتظامی 
هم چالش هایی وجود دارد. اما باید آن را ریشه یابی کنیم و 
من تمایل دارم دلایل آن را تشریح کنیم.  وی افزود: همیشه 
غافلگیری ناشی از ندانستن نیست، گاهی غافلگیری ناشی از 
کید  غفلت است و این موضوع مهمی است.  فرمانده فراجا با تا

بر اینکه رسانه تاثیر بزرگی بر افکار مردم می گذارد، گفت: کاری 
که شاید همه قوا و سازمان ها در یک سال انجام دهند، رسانه 
در کوتاه ترین زمان ممکن می تواند انجام دهد، از این رو نقش 
رسانه مهم  است.  رادان افزود: با تعریفی که از خبرنگار و رسانه 
وجود دارد، این خبط بزرگی است که پلیس نخواهد از ظرفیت 
رسانه استفاده کند و از این رو ما حتما از نقش و ظرفیت رسانه 
استفاده می کنیم.  فرمانده فراجا با بیان اینکه پلیس ۴۰ ماموریت 
را برعهده دارد، گفت: گاهی هر کدام از ماموریت ها در خودشان 
شش یا هفت وظیفه را دارند و در نتیجه تمام این ها ما پلیسی 
را در جمهوری اسلامی داریم که متفاوت تر از پلیس های دیگر 
جهان است.  وی با اشاره به استاندارد نسبت پلیس به جمعیت 
گفت: استاندارد جهانی این است که به ازای هر ۱۰۰۰ نفر پنج 
پلیس وجود داشته باشد و در ضمن بر اساس این استاندارد 
مرزبانی شامل نیروی پلیس نمی شود. اما در کشور ما عدد خیلی 
بیشتر از این هاست و با استاندارد فاصله داریم. امروز مردم ایران 
پلیسی را دارند که در سال ۱۴۰۲، تعداد ۹۳ شهید را تقدیم کشور 
کرد که شامل ماموران پلیس راهور و پلیس پیشگیری و.... ما در 
کنون ۳۰ شهید داشتیم.  رادان با اشاره به  همین سال ۱۴۰۳ و تا
نظریه پنجره شکسته و ارتباط آن با اقتدار پلیس، گفت: اقتدار 
پلیس نباید شکسته شود و در تمام جهان این را می دانند که 
نباید اقتدار پلیس شان شکسته شود، چرا که در این صورت 

دیگر سنگ روی سنگ بند نمی شود. 

کید بر اینکه مجری قانون را نباید بزنیم،  رادان با تا
گر با قانون  گفت: متاسفانه اتفاق بدی افتاده که ا
مشکلی داشته باشیم، بر مجری قانون خرده می گیریم 
گر با قانون  و مجری را می زنیم، نباید این طور باشد و ا
مشکلی داریم خب قانون باید اصلاح شود، پلیس 
گر کشف حجاب  مجری قانون است.  رادان گفت: ا
جرم است، مربوط به قانون است، اشکالی هست 
باید قانون تغییر کند نه اینکه مجری را مورد هجمه 
قرار داده و خرده بگیریم. پلیس اقتدار خود را حفظ 
می کند، انتقادات را به جان می خرد، اما کارش را 
انجام می دهد.  رادان با بیان اینکه موضوع فقط 
کشف حجاب نیست، گفت: دشمنان برنامه دارند 
و می خواهند از کشف حجاب به عریانی و برهنگی و... بروند. 
ج  ما سندی را کشف کردیم که نشان می دهد موضوع جور
سوروس اخلاقی مطرح است و آموزش هایی را در این خصوص 
مطرح کرده اند. در همین سندها گفته اند که هر چادر بر سر زن 
ایرانی یک پرچم است که ما باید این پرچم را بگیریم.  وی افزود: 
در فتنه ۸۸ نیز ما شاهد بودیم که جورج سوروس آموزش هایی 
برای براندازی می داد و این بار هم جورج سوروس هایی اخلاقی 
برای از بین بردن اخلاق در جامعه نقشه کشیده اند. فرمانده 
کرد: موضوع حجاب یک موضوع صددرصد  فراجا اضافه 
اجتماعی است، اما یک سوال،  مگر موضوعات اجتماعی 
بایدها و نبایدهایی ندارد؟ مگر چهارشنبه آخرسال اجتماعی 
نیست؟ خب در موضوع حجاب هم ما نیازمند حرکت مسئولانه 

رسانه ها هستیم. 
گر شهید شدم پای کفنم بنویسید این کسی  رادان گفت: ا

است که برای حجاب دختران و مادران وطنش تلاش کرد. 
فرمانده فراجا گفت: ما در ایرانی هستیم که ۱۹ هزار نفر سالانه 
گر ماشین مردم را  در تصادفات جان خود را از دست می دهند. ا
توقیف می کنیم برای حفظ جان مردم است و دلیلش این است 
که مردم را دوست داریم.  فرمانده فراجا همچنین در مورد حوزه 
سرقت نیز گفت: در سال ۱۴۰۳ در حوزه سرقت تا همین حالا ۲۰ 
درصد وقوع کاهش پیدا کرده و ۳۰ درصد هم کشفیات ما افزایش 

پیدا کرده است. 

فرمانده فراجا در خصوص اصلاح قانون؛ 

گر قانونی مشکل دارد به مجری قانون خرده نگیریم ا


